

la Ratification du present Traité, chaque Couronne soldant respectivement les Avances, qui auront été faites pour la Subsistance et l'Entretien de ses Prisonniers par le Souverain du País, où ils auront été détenus, conformément aux Reçus et Etats constatés, et autres Titres authentiques, qui seront fournis de Part et d'autre : Et il sera donné reciproquement des Sûretés pour le Payement des Dettes que les Prisonniers auroient pû contracter dans les Etats où ils auroient été détenus jusqu'à leur entiere Liberté. Et tous les Vaisseaux, tant de Guerre que Marchands, qui auroient été pris depuis l'Expiration des Termes convenus pour la Cessation des Hostilités par Mer, seront pareillement rendus de bonne Foy, avec tous leurs Equipages et Cargaisons. Et on procedera à l'Execution de cet Article immediatement après l'Echange des Ratifications de ce Traité.

Article IV.

Sa Majesté Très Chrétienne renonce à toutes les Pretensions qu'elle a formées autrefois, ou pû former, à la Nouvelle Ecosse, ou l'Acadie, en toutes ses Parties, et la garantit toute entiere, et avec toutes ses Dependances, au Roy de la Grande Bretagne. De plus, Sa Majesté Très Chrétienne cede et garantit à Sa dite Majesté Britannique, en toute Propriété, le Canada,

change of the Ratification of the present Treaty, each Crown respectively paying the Advances, which shall have been made for the Subsistance and Maintenance of their Prisoners, by the Sovereign of the Country where they shall have been detained, according to the attested Receipts and Estimates, and other authentick Vouchers, which shall be furnished on one Side and the other : And Securities shall be reciprocally given for the Payment of the Debts which the Prisoners shall have contracted in the Countries, where they have been detained, until their entire Liberty. And all the Ships of War and Merchant Vessels, which shall have been taken, since the Expiration of the Terms agreed upon for the Cessation of Hostilities by Sea, shall be likewise restored bonâ fide, with all their Crews, and Cargoes : And the Execution of this Article shall be proceeded upon immediatly after the Exchange of the Ratifications of this Treaty.

Article IV.

His Most Christian Majesty renounces all Pretensions, which He has heretofore formed, or might form, to Nova Scotia, or Acadia, in all its Parts, and guaranties the Whole of it, and with all its Dependencies, to the King of Great Britain : Moreover, His Most Christian Majesty cedes, and guaranties to His said Britannick Majesty, in full Right, Canada, with all